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Datum van indiening:  27 september 2023 

___________________________________________________________________________ 

Aan Ans Persoons 

collegelid bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

___________________________________________________________________________ 

Onderwerp:  Stand van zaken toekomst jeugdverenigingen in en rond Villa Montald 

 

Ik bevroeg het College reeds bij herhaling over de toekomst van de jeugdhuis De Schakel en de 

Villa Montald. In de plenaire vergadering van 23 juni 2023 zei u dat er open communicatielijnen 

zijn, dat de Villa structureel in orde is en dat kinderen en jongeren uit Sint-Lambrechts-Woluwe 

een plaats verdienen en nodig hebben waar ze jong mogen zijn en kunnen experimenteren. 

 

U verklaarde verder dat er meermaals door de gemeente bevestigd zou zijn dat de gebruikers 

op de site niets moeten vrezen zolang er geen alternatief beschikbaar is en dat u erop vertrouwde 

dat de gemeente deze belofte na zou komen. Vanuit de VGC zou er actief meegewerkt worden 

aan een wenselijke overeenkomst. 

 

Deze week verscheen echter het nieuws dat het gemeentebestuur besliste Vlaamse 

jeugdverenigingen weg moeten uit Villa Montald tegen eind juni 2024.  

 

Gezien de vooropgestelde timing u negen maanden laat, stel ik graag de volgende vragen: 

 

- In hoeverre was u op de hoogte van de beslissing van het gemeentebestuur van Sint-

Lambrechts-Woluwe om de jeugdverenigingen uit de Villa Montald te zetten? Welk 

overleg ging hieraan vooraf?  

 

- Heeft deze beslissing impact op De Schakel, de scouts en het plaatselijke grafiekatelier? 

Indien dit niet het geval is, welke werkingen zullen in staat zijn hun werking te behouden 

op hun huidige locatie? Is er een alternatief beschikbaar voor de Vlaamse 

jeugdverenigingen die hun werkingen bedreigd zien? 

 

- Bent u in op zoek naar een (tijdelijke) nieuwe locatie voor de getroffen werkingen? 

Welke nieuwe locaties worden of werden onderzocht? Welke criteria hanteert u in deze 

zoektocht? Welke tijdspad stelt u voorop? Garandeert u de verderzetting van de 

activiteiten op korte termijn en wanneer wenst u een nieuwe definitieve oplossing te 

vinden? 

 

- Welke budgetten worden door u hiervoor voorzien? 
 



   

ANTWOORD 

Nr.  20232024_2_AP 

van  Ans Persoons 

collegelid bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

Datum van antwoord:  20 oktober 2023 

___________________________________________________________________________ 

Aan  Bianca Debaets 

___________________________________________________________________________ 

Het is belangrijk om te duiden wat er precies wordt bedoeld onder de noemer van 

jeugdverenigingen in de Villa Montald zoals geformuleerd in de vraag. 

 

De beslissing van de gemeente is gericht op het beëindigen van de overeenkomst met de vzw 

Villa Montald, die instaat voor het beheer van de site en de invulling van de ruimten van de 

Villa Montald, het gebouw 302 en het gebouw waarin het grafiek-atelier zich ooit bevond. Het 

is niet de bedoeling dat de “jeugdverenigingen” verdwijnen. Noch uit de Villa, noch uit de 302. 

Zoals kan worden gelezen in de beslissing van de gemeente, komt het beheer van het gebouw 

Villa Montald terug bij de gemeente. Voor het gebouw 302 wordt een nieuwe overeenkomst 

onderhandeld met de VGC en GC Op-Weule. Dit betekent dat het beheer van het gebouw en 

de werking van o.a. de scouts, die momenteel in de 302 zit, verzekerd blijft. 

 

Even wat duiding over het gebouw Villa Montald: 

 

Nederlandstalig zit er slechts 1 werking gericht op jeugd in het gebouw van de Villa Montald, 

namelijk vzw Jeugdhuis de Schakel. Dit JH heeft momenteel weinig actieve leden en wordt 

ondersteund door een medewerker van Entree om hier verandering in te brengen en nieuwe 

jeugd aan te trekken. De invloed van de coronacrisis op de werking was niet te onderschatten 

en we ondervinden moeilijkheden om de nieuwe generatie warm te maken voor een 

jeugdhuiswerking zoals we ze gekend hebben met baravonden, fuiven en randactiviteiten zoals 

tafelvoetbal, biljart of Playstation. Steeds meer proberen jeugdhuizen zich aan te passen aan de 

leefwereld van jongeren en openen zij bv. muziekstudio’s op vraag van de jongeren zelf (bv. 

JH de Branding in Jette, MJ Antichambre in Sint-Lambrechts-Woluwe). Voor JH de Schakel 

blijft de succesformule nog uit maar via de jeugdhuiskoepel Entree wordt geëxperimenteerd 

met nieuwe initiatieven om regelmatig jongeren aan te sporen om gebruik te maken van de 

infrastructuur. Bovendien is er sinds kort een gemeentelijk jongerenplatform waarin 

jeugdwerkers van de gemeente, de jeugdhuisondersteuner en de cultuurbeleidscoördinator 

overleggen over hoe jongeren te stimuleren voor activiteiten. 

 

Er zijn regelmatig overlegmomenten geweest tussen collegelid Pascal Smet, de burgemeester 

en de schepen. Ook was er regelmatig overleg met de schepen, de cultuurbeleidscoördinator en 

de VGC-Administratie. Met de gemeentelijke Administratie is er een vergadering geweest in 

juli 2023, als reactie op het besluit van de gemeente tussen de schepen, de Administratie en de 

cultuurbeleidscoördinator. Met de vzw Villa Montald zijn er ook steeds constructieve 



   

gesprekken geweest, ook recent nog na de beslissing van de gemeente om de overeenkomst met 

de vzw stop te zetten. We dragen zorg voor onze vrijwilligers.   

 

In dit kader gaf de VGC jaarlijks 15.000 euro aan werkingsmiddelen en werd de vzw 

ondersteund via een 0,5 VTE jeugddienstmedewerker. Desalniettemin is gebleken dat ondanks 

deze ondersteuning de werking van de vzw niet optimaal verliep. 

 

Vanaf het moment dat de gemeente zijn beslissing heeft gecommuniceerd, heeft de VGC de 

vzw op haar beurt benaderd. Daarnaast vonden ook gesprekken plaats met GC Op-Weule, GC 

Kontakt en derden om hun huisvesting in het gebouw Villa Montald in kaart te brengen en hun 

noden te analyseren. Toen in april 2023 de gasketel implodeerde werden reeds gelijksoortige 

gesprekken gevoerd, mede met oog op een tijdelijke huisvestiging voor de gebruikers. 

 

Momenteel is 30-35 % van de leden van de vzw en bijgevolg activiteiten, Nederlandstalig. De 

weefsters, die er al 50 jaar zitten en JH de Schakel zijn de enige Nederlandstalige verenigingen 

die zich bevinden in het gebouw van de Villa Montald. We ijveren dus voor een duurzame 

oplossing waarbij zij onder de nieuwe te bespreken voorwaarden, gebruik kunnen blijven 

maken van de ruimten die zij momenteel benutten en daardoor hun werking kunnen verzekeren. 

Voor de scouts is er de garantie, zoals hierboven vermeld, dat de werking verdergezet kan 

worden onder een nieuwe overeenkomst. Voor het grafiek-atelier ligt de werking helaas al meer 

dan 7 jaar stil en zijn de leden, door de structurele impasse en renovatieproblemen, op andere 

locaties herbegonnen. De doorstart van het grafiek-atelier en de machines die nog in het 

bouwvallig pand staan, moet herbekeken worden op een andere locatie. Dit omdat het minder 

tijd- en middelenrovend is dan het renoveren van dit specifiek pand met zijn specifieke 

problemen. 

 

De afspraak met de gemeente blijft dat er ruimte is in de Villa Montald voor de Nederlandstalige 

organisaties. De weefsters kunnen hun werking verderzetten, en het jeugdhuis De Schakel kan 

o.a. elke vrijdagavond en zaterdag beschikken over de ruimten. Eens de Administratie van de 

VGC en de cultuurbeleidscoördinator een volledig zicht hebben op de noden van andere 

gebruikers, zal dat ook zo doorgegeven worden aan de gemeente. De afspraken met de 

gemeente moeten ten laatste in februari 2024 besloten zijn, zodat de leden in alle rust kunnen 

doorwerken.  

 

Op dit moment is er geen nood aan extra budgetten. Mocht dat in de toekomst wel zo zijn, dan 

zal dat op dat moment bekeken worden.  
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